

# OPEN MEDIA HUB

Supporting media professionals across the EU Neighbourhood area

<b>STORY NAME:</b>	Helping the HIV-positive live a normal life		
<b>COPYRIGHT HOLDER:</b>	Viktoryia Pashkevich / OPEN Media Hub		
<b>COPYRIGHT NOTICE:</b>	Ownership of content belongs to Viktoryia Pashkevich / OPEN Media Hub		
<b>USAGE TERMS:</b>	Share & Adapt - Attribution 4.0 International (CC BY 4.0) <a href="https://creativecommons.org/licenses/by/4.0/">https://creativecommons.org/licenses/by/4.0/</a>		
<b>EDITOR'S NOTES:</b>	None		
<b>SOURCE:</b>	Viktoryia Pashkevich <b>Open Media Hub</b> – <a href="http://www.openmediahub.com">http://www.openmediahub.com</a> <i>"This production was supported by OPEN Media Hub with funds provided by the European Union"</i>		
<b>LANGUAGE:</b>	Russian	<b>DURATION:</b>	2:05
<b>JOURNALIST:</b>	Viktoryia Pashkevich	<b>EMAIL:</b>	Vitteli@mail.ru
<b>SLUGLINE:</b>	Being 20, Belarus, young activists, HIV-positive		
<b>HEADLINE:</b>	Irina Shkoda, a member of "Young People PLUS" organization specialized in providing support to young people living with HIV and to their relatives. Irina and her colleagues help youngster to continue living a normal life and fight discrimination.		
<b>DATELINE:</b>	Minsk, Svetlogorsk (Gomel region), Belarus - 30/04/2020		
<b>SCRIPT:</b>	0:02 - 0:05 I'm an activist of "Young People PLUS" youth initiative. 0:06 – 0:11 This initiative unites teenagers living with HIV and the ones whose family members live with HIV. 0:11 – 0:14 There`s someone close in my life living with HIV. 0:15 – 0:24 I've seen different kinds of discrimination, it was really painful to see all this and go through all this with this person. 0:25 – 0:28 Communication strategy in our country is intimidation. 0:28 – 0:35 Fear makes people treat some key groups aggressively, avoid, bully them. 0:36 – 0:49		

	<p>There`s an article, article 157 of the Criminal Code on HIV transmission, it`s so poorly formulated that most people who are in prison under this article are in reality not guilty of anything.</p> <p>0:50 – 0:58</p> <p>Our youth initiative is hosted by “People PLUS” organization, and it helps and unites adults living with HIV.</p> <p>0:59 – 1:03</p> <p>And by our joint efforts, we have made amendments.</p> <p>1:04 – 1:11</p> <p>We started to gather roundtables where deputies, judges and people who suffered from this article (article 157 of the Criminal Code) were present.</p> <p>1:12 – 1:18</p> <p>There was a voting on this topic in the Parliament and most deputies voted in favour of amendments.</p> <p>1:19 – 1:24</p> <p>It was really hard to believe that something could be changed at the legislative level.</p> <p>1:25 – 1: 27</p> <p>At times it`s really hard to be engaged in activism.</p> <p>1:27 – 1:33</p> <p>I felt stress and fear when we started to get lots of attention.</p> <p>1:33 – 1:40</p> <p>I got the biggest support from my boyfriend and he always gave me lots of confidence.</p> <p>1:41 – 1:47</p> <p>You have to always remember that you`re a part of this country (Belarus) and all the changes in it depend solely on you.</p> <p>1:47 – 1:54</p> <p>In reality only we t can change something for the better, so that it`s cool and comfortable for us to live here.</p> <p>1:56 – 2:00</p> <p>I do think that if a person became an activist once, he`ll remain one forever.</p>
<p><b>SHOTLIST:</b></p>	<p>Wide, close and medium shots of Irina at her apartment, in the office, in a cafe, with her boyfriend and with her team, etc.</p>
<p><b>SCRIPT:</b> (Original language)</p>	<p>0:02 - 0:05 Я активистка молодежной инициативы “Молодые Люди ПЛЮС”.</p> <p>0:06 – 0:11 Данная инициатива объединяет подростков, живущих с ВИЧ, и подростков, у которых близкие живут с ВИЧ.</p>

0:11 – 0:14

В моей жизни есть близкий человек, который живет с ВИЧ.

0:15 – 0:24

Я наблюдала разные виды дискриминации, мне было очень больно смотреть на это и проходить вместе с этим человеком через все это.

0:25 – 0:28

Стратегия информирования в нашей стране - это запугивание.

0:28 – 0:35

Страх заставляет людей агрессивно относиться к каким – либо ключевым группам, избегать их, “буллить”.

0:36 – 0:49

Существует 157 статья УК РБ о заражении ВИЧ. Она настолько некорректно сформулирована, что большинство людей, которые сидят в тюрьме по этой статье, на самом деле не виноваты ни в чем.

0:50 – 0:58

Наша молодежная инициатива создана на базе организации “Люди ПЛЮС”, которая объединяет и занимается вопросами именно взрослых людей, живущих с ВИЧ.

0:59 – 1:03

И нашими совместными усилиями мы добились внесения поправок.

1:04 – 1:11

Мы начали собирать круглые столы, на которых присутствовали депутаты, судьи и люди, пострадавшие от данной статьи (157 статья УК РБ).

1:12 – 1:18

В парламенте проходило голосование на эту тему и большинство депутатов проголосовали за внесение поправок.

1:19 – 1:24

Я на самом деле даже не могла поверить в то, что можно на законодательном уровне вообще что-то менять.

1:25 – 1:27

Порой заниматься активизмом действительно очень тяжело.

1:27 – 1:33

Я чувствовала стресс и страх, когда на нас начали обращать очень много внимания.

1:33 – 1:40

Главную поддержку я получала от своего молодого человека и он всегда очень сильно вселял в меня уверенность в себе.

1:41 – 1:47

Нужно всегда помнить, что ты часть этой страны (Беларусь) и все изменения в ней зависят только от тебя.

1:47 – 1:54

# OPEN MEDIA HUB

Supporting media professionals across the EU Neighbourhood area

	<p>И на самом деле только мы что-то можем изменить к лучшему для того, чтобы потом нам было здесь здорово и комфортно жить.</p> <p>1:56 – 2:00</p> <p>Вообще я считаю, что человек, который однажды стал активистом, он уже активист навсегда.</p>
<b>CAMERA OPERATOR:</b>	Sergey Orlov
<b>VIDEO EDITOR:</b>	Olga Zhukova
<b>MUSIC RIGHTS:</b> (If applicable)	None